



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



10-12 April 2008 | VIENNA
10-12 avril 2008 |

Austria

TELECOMMUNICATIONS SEMINAR
Recent Developments in
Communications law

SEMINAIRE
TELECOMMUNICATIONS
Développements récents en droit des
communications



With the support of / Avec le soutien de:



CPD Credits available / Crédits FPC disponibles

ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS - INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

In 2004, AIJA held a telecom seminar in Vilnius dealing with the 2003 Telecommunications Regulatory Framework Directives of the European Union and the challenges that in particular the then 10 new EU Member States had to face. Since that seminar, many changes have been introduced to the regulatory framework on a legislative level and new decisions have been rendered by the courts. Further, the European Commission has recently set the path towards a single European Communications Market and there is a clear tendency towards less but larger providers of a wide range of communications services in the markets. Last but not least substantial progress has been made on a technological level (quadruple play, location based services, HSDPA, mobile and Internet TV etc.) and Bulgaria and Romania have joined the EU as new member states. All these events have a substantial impact on the international communication landscape.

The purpose of this seminar is to update you on changes in the legal framework and recent developments in the communication markets with a special focus on the European Union. The topics will be presented by outstanding speakers from regulatory authorities and telecom providers and by experienced legal practitioners. The seminar will also provide a platform for discussion between panelists and participants. Please note that Credits for Continuing Professional Development are available.

The seminar will be held at the law offices of Dorda Brugger Jordis in the heart of Vienna. The seminar hotel will be the 4* Hotel Mercure which is close to the seminar venue. The seminar will commence on Thursday evening with the traditional Welcome Cocktail. The sessions will commence on Friday morning and will conclude on Saturday noon. On Friday evening, a dinner will be organized at one of the famous "Heurigen" restaurants of Vienna. For those staying over the weekend in Vienna, a fancy location for the Saturday evening dinner will be provided.

Join us for an exciting weekend in Vienna and get first hand information from regulators, telecom industry representatives and lawyers on the hot topics in communications law.

See you in Vienna !



Introduction





En 2004, un séminaire de droit des télécommunications de l'AIJA a eu lieu à Vilnius pour discuter des Directives du Modèle Réglementaire des Télécommunications de 2003 de l'Union Européenne et des défis auxquels les 10 nouveaux états membres de l'UE à cette époque-là devraient faire face. Depuis ce séminaire, beaucoup de changements ont été introduits dans le cadre réglementaire, soit au niveau législatif soit à cause de nouvelles décisions prises par les Tribunaux. De plus, la Commission Européenne a récemment établi la base pour un seul Marché Européen des Communications et il y a une tendance nette à une réduction du nombre de fournisseurs de services qui en même temps sont des fournisseurs plus grands, offrant une gamme plus large de services de communications dans les marchés respectifs. Enfin, mais tout aussi important, un progrès substantiel a été réalisé au niveau technologique (quadruple play, location based services, HSDPA et télévision par mobile et par internet etc.) et de nouveaux états membres comme la Bulgarie et la Roumanie ont rejoint l'UE. Tous ces événements ont un impact substantiel dans le domaine des communications internationales. Il est possible d'obtenir des points de crédit pour la formation professionnelle continue.

L'objectif de ce séminaire est de vous mettre à jour sur les changements du modèle légal et sur les récents développements dans les marchés des télécommunications en mettant l'accent sur l'Union Européenne. Les sujets seront présentés par des orateurs exceptionnels provenant des autorités réglementaires et des fournisseurs de télécommunications ainsi que par des avocats expérimentés. Le séminaire servira également de base de discussion entre les orateurs et les participants.

Le séminaire aura lieu dans les locaux du Cabinet Dorda Brugger Jordis au centre de Vienne. L'hôtel du séminaire sera l'Hôtel Mercure 4*, qui est situé près du lieu du séminaire. Le séminaire commencera le jeudi soir avec le traditionnel Cocktail de Bienvenue. Les sessions commenceront le vendredi matin et se termineront le samedi à midi. Vendredi soir, un dîner sera organisé dans l'un des célèbres restaurants Heurigen de Vienne. Pour ceux qui passent le week-end à Vienne, un bel endroit est prévu pour le dîner.

Rejoignez-nous pour un week-end excitant à Vienne et repartez avec des informations de première main données par des spécialistes des autorités réglementaires, de l'industrie des télécommunications et des collègues expérimentés sur les plus importants sujets de droit des télécommunications.

Nous espérons vous voir à Vienne !

Programme

GENERAL TOPIC

Update and future trends in the provision of services in telecommunications and communications area and how this may impact both the telecom industry, the legislation and practice.

Thursday, April 10, 2008

18.30 Registration (DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl Lueger-Ring 10, 1010 Vienna)

19.00 Welcome Cocktail at DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl-Lueger-Ring 10, 1010 Vienna

Friday, April 11, 2008

08.30 Registration at DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl Lueger-Ring 10, 1010 Vienna

09.15 Welcome address and introduction to the Seminar
Pär Remnelid, President, AIJA
Roberto Hayer, Co-President of the OC, Korach Simonius Hayer (Zurich)

MODULE I:

“The EU Telecom Reform Package – A path towards true competition in the communications industry?”

09.30 Wolf-Dietrich Grussmann, European Commission Information Society DG / B2 Implementation of the Regulatory Framework: **“Why need for change? - The Review package from the Commission's point of view”**

10.00 Wolfgang Feiel, Austrian Regulatory Authority for Broadcasting and Telecommunications: **“The EU Telecoms Reform Package - Remarks from a National Regulatory Authority”**

10.30 Coffee Break

11.00 Klaus Steinmaurer and Christian W. Schaumann, T-Mobile Austria GmbH, Regulatory & Public Affairs, Legal:

“The EU Telecoms Reform Package from the view of an operator – a regress or progress for the industry?”

11.30 Robert Klotz, Hunton & Williams LLP: **“Impact of the new rules on incumbents and new entrants - Is there sufficient trust in antitrust?”**

12.00 Panel Discussion with the speaker chaired by Stephan Polster, DORDA BRUGGER JORDIS Rechtsanwälte GmbH, Vienna

12.45 Lunch at DORDA BRUGGER JORDIS law offices

MODULE II:

“Bringing TV and internet to the mobile phone”

14.15 Simone Keglovics, Head of Legal, Hutchison 3G Austria GmbH, Christian Haspl, Commercial Development, Hutchison 3G Austria GmbH:

“Bringing TV and internet to the mobile phone: Challenges for a mobile operator vis-à-vis partners like broadcasters and Web 2.0 companies.”

A case study about the introduction and legal implication of television and new internet broadband services on the mobile phone reflecting both the legal and product marketing view.

15.15 Coffee Break

15.45 Roman Heidinger, assistant professor at the University of Economics and Business Administration Vienna, Department for information technology and intellectual property rights: **“Copyright Issues of Mobile Multimedia Services”**

16.15 Judith Leschanz, Head of Legal Expert Center, mobilkom austria AG:

“Legal challenges with regard to mobile broadband services (Location based services, data protection, mobile broadband Internet etc)”

16.45 Panel discussion with the speakers chaired by Sabine Fehringer, Fellner Wratzfeld & Partner Rechtsanwälte, Vienna

17.30 End of the first day

19.30 Buses will leave from the Hotel Mercure, Hollandstrasse 3, 1020 Vienna, to the Dinner Location

20.00 Dinner Heuriger am Reisenbergweg, Oberer Reisenbergweg 15, 1190 Vienna, Tel. +431 699 1 320 93 93, www.weingutamreisenberg.at

Saturday, April 12, 2008

08.45 Registration

Module III:

“Net Neutrality – Is the free access to the Internet at risk?”

09.15 Donald B. Johnston, Aird & Berlis LLP, Toronto: **“Net Neutrality from the North American point of view (the Hart vs. ComCast case)”**

09.45 Dr. Olga Lucía Alfonso, Universidad Complutense Madrid: **“Legal Framework for Net Neutrality and network access in the European Union”**

10.15 Coffee Break

10.45 Dominik A. Schmid, Managing Director GSA, Zattoo Europe AG: **“Zattoo - Bringing live TV to the PC”**

11.15 Annette Kroeber-Riel, European Policy Counsel Germany & Austria & Switzerland, Google Germany GmbH: **“Content and Pluralism”**

11.45 Panel discussion with the speakers chaired by Roberto Hayer, Korach Simonius Hayer Rechtsanwälte, Zurich

12.30 End of the seminar

Closing Remarks

14.30 Guided City Tour (optional)

20.00 Dinner (optional)

Programme

SUJET GÉNÉRAL

Actualisation et tendances pour l'avenir dans la fourniture de services dans le domaine des télécommunications et des communications et comment cela peut provoquer un impact dans l'industrie des télécommunications, la législation et la pratique.

Jeudi 10 avril 2008

18.30 Enregistrement (DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl Lueger-Ring 10, 1010 Vienne)

19.00 Cocktail de bienvenue chez DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl-Lueger-Ring 10, 1010 Vienne

Vendredi 11 avril 2008

08.30 Enregistrement chez DORDA BRUGGER JORDIS, Dr. Karl Lueger-Ring 10, 1010 Vienne

09.15 Mots de bienvenue et introduction au séminaire

Pär Remnelid, Président, AIJA

Roberto Hayer, Co-Président du CO, Korach Simonius Hayer (Zurich)

MODULE I:

«Le paquet des réformes des télécommunications de l'UE – Un chemin pour une vraie compétition dans l'industrie des communications ?»

09.30 Wolf-Dietrich Grussmann, European Commission Information Society DG / B2 Implementation of the Regulatory Framework:
«Pourquoi changer ? – Le paquet de révisions du point de vue de la Commission»

10.00 Wolfgang Feiel, Autorité Réglementaire Autrichienne pour la Radiodiffusion et les Télécommunications:

«Le paquet de réformes des télécommunications de l'UE - Remarques d'une autorité de régulation nationale»

10.30 Pause-café

11.00 Klaus Steinmaurer et Christian W. Schaumann, T-Mobile Austria GmbH, Regulatory & Public Affairs, Legal:

«Le paquet de réformes des télécommunications de l'UE du point de vue de l'opérateur - une régression ou un progrès pour l'industrie ?»

11.30 Robert Klotz, Hunton & Williams LLP:

«Impact des nouvelles règles sur les opérateurs historiques et les nouveaux acteurs - Y a-t-il une confiance suffisante dans les lois anti-trust ?»

12.00 Table Ronde avec les orateurs présidée par **Stephan Polster**, DORDA BRUGGER JORDIS Rechtsanwälte GmbH, Vienne

12.45 Déjeuner chez DORDA BRUGGER JORDIS

MODULE II:

«Rapprocher la télévision et l'Internet de la téléphonie mobile»

14.15 Simone Keglovics, Chef du service juridique, Hutchison 3G Austria GmbH, **Christian Haspl**, Développement Commercial, Hutchison 3G Austria GmbH:

«Rapprocher la télévision et l'Internet de la téléphonie mobile: les défis d'un opérateur de téléphonie mobile vis-à-vis de partenaires comme les organismes de radiodiffusion et entreprises de Web 2.0»

Une étude de cas sur l'introduction et l'incidence juridique de

la télévision et des nouveaux services internet à large bande sur le téléphone mobile reflétant à la fois une vision juridique et de marketing des produits.

15.15 Pause-café

15.45 Roman Heidinger, Professeur assistant à l'Université d'Économie et Gestion des Affaires de Vienne, Département des technologies de l'information et des droits de propriété intellectuelle:

«Problèmes de droits d'auteur des services multimédia mobiles»

16.15 Judith Leschanz, Chef du Centre d'expertise juridique, mobilkom austria AG:

«Contestations judiciaires en matière de services mobiles à haut débit (location based services, protection des données, l'Internet mobile à large bande etc.)»

16.45 Table Ronde avec les orateurs présidée par **Sabine Fehringer**, **Fellner Wratzfeld & Partner Rechtsanwälte**, Vienne

17.30 Fin de la première journée

19.30 Départ des autobus de l'Hôtel Mercure, Hollandstrasse 3, 1020 Vienne, pour le lieu du dîner

20.00 Dîner Heuriger am Reisenbergweg, Oberer Reisenbergweg 15, 1190 Vienne, Tél. +431 699 1 320 93 93, www.weingutamreisenberg.at

Samedi 12 avril 2008

08.45 Enregistrement

MODULE III :

«La neutralité du réseau - Le libre accès à l'Internet est-il en danger ?»

09.15 Donald B. Johnston, Aird & Berlis LLP, Toronto:

«La neutralité du réseau du point de vue de l'Amérique du Nord (le cas Hart vs. ComCast)»

09.45 Dr. Olga Lucía Alfonso, Universidad Complutense Madrid:

«Cadre juridique pour la neutralité du réseau et l'accès au réseau dans l'Union Européenne»

10.15 Pause-café

10.45 Dominik A. Schmid, Managing Director GSA, Zattoo Europe AG:
«Zattoo - Amener la télévision en direct à l'ordinateur»

11.15 Annette Kroeber-Riel, Conseiller en Politique Européenne pour l'Allemagne, l'Autriche et la Suisse, Google Germany GmbH:

«Contenu et pluralisme»

11.45 Table Ronde avec les orateurs présidée par **Roberto Hayer**, **Korach Simonius Hayer Rechtsanwälte**, Zurich

12.30 Fin du séminaire

Remarques de clôture

14.30 Visite guidée de la ville (facultative)

20.00 Dîner (facultatif)



Administration

Venue of the Seminar

DORDA BRUGGER JORDIS Rechtsanwälte – Dr-Karl-Lueger-Ring 10
A-1010 Vienna – Phone: +43-1-533 47 95-0 – Fax: +43-1-533 47 97
Web: www.dbj.at

Language – Number of participants – Cancellation

The Seminar will be held in English without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

Continuing Professional Development – Credit points

The seminar can be recognized under the scheme of compulsory continuing professional development. For this purpose we will provide you with a written certificate, confirming your attendance at the seminar and indicating the number of hours of legal training. A seminar programme will also be handed out and can be submitted to the responsible person. For further information please contact Birgit Weil.

Scholarship

Delegates from the Central & Eastern Europe (CEE) countries may apply for a seminar fee waiver sponsored by the DAV-Förderverein für Freie Advokatur in Mittel- und Osteuropa e. V. established by DeutscherAnwaltVerein. Waiver request with a delegate's CV shall be addressed to the chairman of the DAV – Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s., Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic; e-mail: giese@giese.cz

Registration Fees

	≤ March 10, 2008	> March 10, 2008
AIJA Member - < 35	EUR 350	EUR 500
AIJA Member - > = 35	EUR 400	EUR 500
Non AIJA Member	EUR 500	EUR 550
Accompanying person	EUR 120	EUR 140

The registration fee includes cocktail reception on Thursday evening, attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, Friday Lunch and Dinner incl. of transportation.

The accompanying persons' fee includes cocktail reception on Thursday evening, Friday Lunch and Dinner incl. of transportation and City Tour on Friday afternoon.

Registration will only be effective after payment.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

IBAN LU73 0030 1029 7414 4000 – BIC BGLLLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA "VIENNA"

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until **March 9, 2008**.

Hotel 1 (4*) Hotel Mercure Wien City

Hollandstrasse 3 1020 Vienna
Tel: +43/1/213130 – Fax +43/1/21313230 – E-mail: H1568@accor.com
Web: http://www.mercure.com/mercure/fichehotel/de/mer/1568/fiche_hotel.shtml
Single Room: EUR 109; Double Room: EUR 134 (rates exclude breakfast, EUR 14 per person)
Please mention reservation no. 87206

Hotel 2 (5*) Hotel InterContinental Wien

Johannesgasse 28, 1037 Vienna
Tel: +43 1 711 22 - 62 – Fax+43/1/7134489 – E-mail: vienna@ihg.com
Web: <http://www.ichotelsgroup.com>
Single Room: EUR 180; Double Room: EUR 180 (rates exclude breakfast, EUR 26 per person)

Reservations must be made with the hotel directly with reference to the AIJA seminar.

Dress code: Business (working sessions) or smart casual (evening programme).

Lieu du séminaire

DORDA BRUGGER JORDIS Rechtsanwälte – Dr-Karl-Lueger-Ring 10
A-1010 Vienna – Tél: +43-1-533 47 95-0 – Fax: +43-1-533 47 97
Web: www.dbj.at

Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Formation professionnelle continue – Points de crédit

Le séminaire est reconnu par certains barreaux comme formation professionnelle continue. A cet effet, nous vous ferons parvenir un certificat écrit confirmant votre participation au séminaire et indiquant le nombre d'heures de formation juridique. Le programme du séminaire est disponible pour les barreaux intéressés. Pour de plus amples informations, contactez Birgit Weil.

Bourses

Les délégués de pays du Centre & de l'Est de l'Europe (CEE) peuvent obtenir une bourse pour les frais d'inscription au séminaire sponsorisée par DAV-Förderverein für Freie Advokatur in Mittel- und Osteuropa e. V. créé par Deutscher Anwalt Verein.

La demande de bourse, accompagnée d'un CV du délégué concerné, doit être envoyée au Président du DAV – Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s., Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic; e-mail: giese@giese.cz

Frais d'inscription

	≤ 10 mars 2008	> 10 mars 2008
Membre AIJA - < 35	EUR 350	EUR 500
Membre AIJA - >= 35	EUR 400	EUR 500
Non Membre AIJA	EUR 500	EUR 550
Accompagnant	EUR 120	EUR 140

Les frais d'inscription comprennent la réception du jeudi soir, la participation au séminaire, la documentation, les pauses-café ainsi que le déjeuner et le dîner du vendredi, transport inclus.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent la réception du jeudi soir, le déjeuner et le dîner du vendredi, transport inclus, ainsi que la visite de la ville le vendredi après-midi.

L'inscription ne sera effective qu'après paiement.

Le paiement doit être transféré en euros sans frais pour les organisateurs sur le compte suivant:

IBAN LU73 0030 1029 7414 4000 – BIC BGLLLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Réf: AIJA "VIENNA"

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Un nombre limité de chambres ont été réservées à des tarifs spéciaux dans les hôtels indiqués ci-dessous jusqu'au **9 mars 2008**.

Hotel 1 (4*) Hotel Mercure Wien City

Hollandstrasse 3 1020 Vienna
Tél: +43/1/213130 – Fax +43/1/21313230 – E-mail: H1568@accor.com
Web: http://www.mercure.com/mercure/fichehotel/de/mer/1568/fiche_hotel.shtml
Chambre Single: EUR 109; Chambre Double: EUR 134 (petit déjeuner non compris, EUR 14 par personne)
SVP mentionner le numéro de reservation 87206

Hotel 2 (5*) Hotel InterContinental Wien

Johannesgasse 28, 1037 Vienna
Tél: +43 1 711 22 - 62 – Fax+43/1/7134489 – E-mail: vienna@ihg.com
Web: <http://www.ichotelsgroup.com>
Chambre Single: EUR 180; Chambre Double: EUR 180 (petit déjeuner non compris, EUR 26 par personne)

Les réservations doivent être faites directement auprès des hôtels en indiquant la référence «Séminaire AIJA».

Tenue vestimentaire: tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

Vienna, April 10 - 12, 2008 / 10 - 12 avril 2008



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned before **March 28, 2008** to / A retourner avant le **28 mars 2008** à :
Association Internationale des Jeunes Avocats • Avenue Louis Lepoutre 59/20
1050 Bruxelles - Belgium • Fax +32-2-347.55.22.
Or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm / Cabinet

Address – Adresse

Tel. / Tél. Fax:

E-mail Website:

Date of birth – Date de naissance

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA ? Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

	<= 10.03.2008	> 10.03.2008
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - < 35	EUR 350	EUR 500
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - >= 35	EUR 400	EUR 500
<input type="checkbox"/> Non AIJA Member / Non Membre AIJA	EUR 500	EUR 550
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 120	EUR 140
<input type="checkbox"/> Non-member lawyers from other CEE countries / Non-membre avocat en provenance d'un autre pays de l'Est de l'Europe	CF Administration	

Donation to / à SOS Avocats-Lawyers Emergency Defense Committee

Donation to / à Scholarship programme

TOTAL

EUR

I attach proof of payment by bank transfer to the following account. The payee is not liable for any charges. / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N° **IBAN LU73 0030 1029 7414 4000 – BIC BGLULL**
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA "Vienna"

PAYMENT VISA/MASTERCARD - PAIEMENT PAR CARTE VISA/MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount
of EUR (+20 EUR for bank costs per registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) pour un montant
de EUR (+ 20 EUR pour les frais bancaires/administratifs)

Credit card Number/N° Carte de crédit:

Exp. Date:

Security Code/Code de sécurité:
(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel/3 derniers chiffres figurant au dos de votre carte de crédit dans le cadre situé sous la signature)

Booking must be made directly with the hotel – Les réservations doivent se faire directement auprès de l'hôtel

Date Signature



ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

Roberto Hayer (Co Chair OC)

Korach Simonius Hayer
Seehofstrasse 4
CH-8032 Zurich
Phone: +41-44-250 87 60
Fax: +41-44-250 87 69
E-Mail: roberto.hayer@korachsimonius.ch
Web: www.korachsimonius.ch

Dr. Stephan Polster MA (Co Chair OC)

Dorda Brugger Jordis
Dr-Karl-Lueger-Ring 10
A-1010 Vienna
Phone: +43-1-533 47 95 35
Fax: +43-1-533 47 95 50 35
E-Mail: stephan.polster@dbj.at
Web: www.dbj.at

Sabine Fehringer, Mag.iur Mag.rer.soc.oec, LL.M

Fellner Wratzfeld & Partner Rechtsanwälte
GmbH
Schottenring 12
A-1010 Vienna
Phone: +43-1-537 70 324
Fax: +43-1-537 70 70
E-Mail: sabine.fehringer@fwp.at
Web: www.fwp.at

Birgit Weil, LL.M., CAS

Rechtsanwälte Pugatsch Richter
Beethovenstrasse 11
CH-8027 Zurich
Phone: +41-44-286 50 10
Fax: +41-44-286 50 18
E-Mail: spugatsch@rp-law.ch
Web: www.rp-law.ch

Eduardo H. Carvalhaes Neto

Mundie e Advogados
Av. Pres. Juscelino Kubitschek, 50 - 18.º andar
04543-000 São Paulo - SP
Phone: +55-11 3040 29 59
Fax: +55-11 3040 29 40
E-Mail: ehc@mundie.com.br
Web: www.mundie.com.br

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES ? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Austria

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

